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Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
Volt 1 In het uitvoeringskader document staat dat 

“... uit steekproeven is gebleken dat niet alle 
pachters de voorwaarden naleven. Met 
enige regelmaat komt het voor dat een 
overtreding van het verbod op bemesting 
wordt geconstateerd.” Bij hoeveel van de 
uitgevoerde steekproeven is een overtreding 
constateert? 

 

 2 Is er onderzocht waarom pachters de regels 
overtraden? 

 

 3 Was dit omdat de voorwaarden misschien 
onduidelijk waren voor de pachters? 

  

 4 Als bekend welke reden had dit?  
 5 Wie is verantwoordelijk voor de 

handhaving?   
 

 6 Kan het nieuwe kabinet de handhaving 
hierop beïnvloeden/ inperke? 

 

SGP 7 Pag 5: Kijk door de sociale bril: waarom is 
hierbij aangegeven dat dit niet van 
toepassing is? Sociale elementen zijn altijd 
van toepassing op alle terreinen. 

 

 8 Pag 5: MBT de brede welvaart indicatoren: 
Is de Provincie ook voornemens Bos en 
natuurgronden aan te kopen indien deze 
worden aangeboden? 

 

 9 Pag 27: Hoe wordt er gecontroleerd op 
overbemesting? 

 

 10 En geldt deze regel alleen voor percelen van 
NNN? 

 

 11 Pag 28: indien de pacht halverwege het jaar 
ingaat wordt hierbij de volledige jaarprijs 
gevraagd of naar verhouding berekend? 

 

 12 Pag 28: Kan bij het niet nakomen van de 
pachtvoorwaarden direct worden 
ingegrepen, na de tweede brief, of wordt er 
gewacht tot het verlengen van de pacht? 
Het niet nakomen en het direct reageren op 
de afspraken heeft ook een voorbeeld 
functie voor de omgeving. 

 

 13 Pag 28: Worden de grondkamer kosten en 
waterschapslasten door berekend aan de 
pachter? 

 

 14 P9: Hier staat: indien aangeboden. Betekent 
dit dat de provincie alleen aankoopt indien 
grond aangeboden wordt? 

 

 15 P9: de basis voor het grondbeleid ligt in het 
NPLG en de stikstofaanpak. Wat houdt de 
kabinetswissel in voor de basis van deze 
nota grondbeleid? 

 

 16 P9: wordt met de zinnen over Onteigening 
bedoeld dat dit ingezet gaat worden om 
doelen te bereiken? Hoe past dit bij geen 
gedwongen onteigening uit het 
hoofdlijnenakkoord? 

 

 17 P11: hoe wordt bij verkoop voorkomen dat 
door de gestelde voorwaarden slechts 
enkele gegadigden  kunnen verwerven? 
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 18 Het beleidsdocument is vooral beschrijvend. 
Het grondbeleid zit met name in het 
uitvoeringskader. Als Provinciale staten 
stellen we dan nauwelijks kaders omdat er 
in het stuk staat dat dit door GS aangepast 
kan worden. Hoe is dit bedoeld? 

 

PvdD 19 P19 ”Jachtrechten zijn gekoppeld aan 
percelen: die blijven bestaan voor ene 
perceel wanneer PU aankoopt. Jachtrechten 
gaan per 6 jaar en kunnen alleen opgezegd 
worden met een gegronde reden en een jaar 
voorafgaand aan het aflopen van de 
termijn.”  
Als het gaat over jachtrechten, gaat dat om 
zogenoemde “schadebestrijding” of ook om 
plezierjacht? 

 

 21 En wanneer een stuk grond van functie 
wisselt, zeg van een weiland vol Engels 
raaigras naar natuur: waarom is 
“schadebestrijding” dan wel “faunabeheer” 
nog nodig? 

 

 22 Welke mogelijkheden zijn er om op 
Provinciale gronden de plezierjacht (dwz op 
de vrijbejaagbare soorten, gaat dus niet over 
“beheer” of “schadebestrijding”) te 
verbieden? 

 

BBB 23 Is er een maximale omvang van de 
grondbank gedefinieerd (in hectares of 
euro’s) en bij voorkeur met onderscheid van 
“strategische en niet- strategische 
grondposities”.  

 

 24 Heeft het feit dat de financiële ruimte in het 
Transitiefonds door de nieuwe regering flink 
lager wordt, nog effect op de Nota 
Grondbeleid en/of onderliggende ambities? 

 

 25 Zijn er ook financiële kaders opgesteld voor 
de aankoop van grond (bijv. minimaal 
financieel rendement), of wordt alleen 
gekeken naar immateriële return? En zo ja: 
hoe wordt dit meetbaar gemaakt? 

 

 26 Kan GS aan PS een overzicht geven van de 
tot nog toe afgesloten (geanonimiseerde) 
transacties, inclusief aantal hectares en 
prijs? 

 

 27 De kdw (ondergrens voor de stikstof 
depositie) wordt door de nieuwe regering 
naar boven toe bijgesteld. Is er inzicht in wat 
dat betekent voor de definitie van 
strategische gronden. Wordt er onderzoek 
gedaan naar de strategische en financiële 
effecten van deze aanpassing? 

 

 28 Is er nog een besluitmoment voordat het 
afwegingskader voor het inzetten van 
verplichtend grondinstrumentarium wordt 
opgestart? Of zal dit sowieso in gang 
worden gezet? 

 

 29 Kunt u uitleggen waarin het voorkeursrecht 
(blz. 16 Bijlage 2) verschilt in provinciaal 
belang t.o.v. algemeen belang? 
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  Hoe verhouden de bestuurlijke kaders uit 
5.3 m.b.t. gedwongen onteigening zich tot 
het Hoofdlijnenakkoord? 

 

 30 Heeft de provincie onderzoek gedaan naar 
alternatieve verdienfuncties van grond 
binnen de huidige agrarische bestemming? 
Zo ja kunnen wij dat inzien? 

 

 31 Is de actieve overheidsinterventie op de 
agrarische bedrijfsvoering via de 
(ecologische)) pachtvoorwaarden juridisch 
getoetst ? Dit met oog op (bijvoorbeeld) 
bevoordelingsverbod? 

 

 32 Is het een juiste constatering dat in deze 
context en met verwijzing naar de 
puntentabel op pagina 24, gangbare 
bedrijven die willen omschakelen naar 
biologische landbouw achtergesteld worden 
ten op van bedrijven die al biologisch zijn? 

 

 33 Vanaf 2025 (blz. 25) wordt gesteld om met 
de UMDL te werken als selectie. Er is 
daarbij budget voor 4 jaar voor 100 agrariërs 
om met UMDL te gaan werken. Maken 
alleen deze bedrijven kans op het pachten 
van de provincie? En zo ja, is dit juridisch 
getoetst (op o.a. bevoordelingsverbod)? 

 

 34 De bevoegdheid voor onteigening is naar de 
Provincie gegaan. Graag een korte 
toelichting over het interne besluitproces en 
in hoeverre de Staten erbij betrokken 
worden. 

 

 35 Er wordt gewerkt aan nieuwe 
pachtwetgeving. Kunt u inzicht geven in de 
belangrijkste wijzigingen. Is er zienswijze 
hierop van bijv. ASR? 

 

VVD 36 In welke gevallen wordt een Bibob 
procedure doorlopen?   

 

 37 Alleen bij verkoop of ook bij verhuur en 
pacht? 

 

 38 Worden er maatregelen genomen om 
ondermijning op verhuurde en verpachte 
gronden tegen te gaan en/of daar tegen op 
te kunnen treden? 

 

 39 Klopt het dat alleen GS aan de lat staat als 
het gaat om de voorwaarden en een 
eventueel puntensysteem voor het uitkiezen 
van een pachtende partij?  

 

 40 Welke rol heeft PS daarbij en zou zij daarbij 
kunnen spelen? 

 

 41 Waar staan duidelijk de kaders van 
maatwerk opgenomen? Wat is precies de 
bandbreedte waar de provincie binnen 
opereert als het gaat om het toepassen van 
maatwerk? 

 

 


